
 

 

Verslag vergadering Platform Schoorlse Duinen 
20 februari 2023 
 
Aanwezig: 
Leden: Frank Nieuwenhuizen, Cees Berkhout, Kees de Bakker, Marina Konst, Robin Klanker, Monique 
Klaver-Blankendaal, Nienke 
Staatsbosbeheer: Lisa van der Veen (voorzitter), Samuelle van Deutekom, Patricia van Lieshout 
 
1. Welkom  
Lisa opent de vergadering 
 
Mededelingen 
Jessica gaan een andere functie doen, Arjan van Doorn is teamleider a.i. 
 
2. Verslag vorige vergadering 
Geen opmerkingen 
 
3. Mededelingen en kalender 2023 
Samuelle geeft een toelichting op de werkzaamheden die voor 2023 in het gebied gepland staan. Hierin 
maakt ze onderscheid tussen beheerwerk, recreatieve voorzieningen en publieksactiviteiten.  
 
Beheer 
Blessen dunningsblok 2024 
Samuelle legt uit dat we dit voorjaar weer gaan blessen in een nieuw bosvak, waar dan in najaar 2024 
gedund wordt. Momenteel staan er al bomen in een anders bosvak geblest, dat wordt dit najaar gedund.  
De stippen op de bomen hebben een andere kleur, zodat je kan zien om welke dunning het gaat.  
Blessen duurt lang, omdat er één boswachter is die dit doet. Bovendien is het maatwerk en wordt elke 
boom bekeken en opgemeten.  
Marina vraagt of er in de opdracht aan de aannemer ook richtlijnen zitten mbt de MTB route. Die zitten er 
in, ligt Samuelle toe.  
 
Recreatieve voorzieningen 
Samuelle licht toe: de ruiterpaden zijn erg verwaarloosd. Hierdoor rijden de ruiters lukraak door het bos of 
over de wandelpaden. Scheiden van de paden is van belang. Om te zorgen dat ze weer op de goede route 
gaan rijden, worden de ruiterpaden dit jaar eerst goed opgeknapt. 
Daarna wil zij met de maneges in de buurt gaan overleggen over toekomstig onderhoud. Kunnen de 
maneges dat voortaan zelf doen, zodat het Staatsbosbeheer minder tijd en geld kost.  
Cees vraagt hoe dit elders geregeld is bij Staatsbosbeheer. Het is een kleine groep die ervan gebruik maken, 
dus goed als zij er ook aan bijdragen dan.  
Marina geeft aan dat dit bij de MTB natuurlijk al een aantal jaar zo loopt. Zou goed zijn als voor de 
ruiterroute hetzelfde gaat gebeuren.  
Samuelle geeft aan dat het elders voor ruiterroutes ook dergelijke regelingen zijn, dus dat wil ze hier ook 
onderzoeken.  
 
Activiteiten 
Tip over kerstbomenzagen: Kun je niet gelijk ook mensen onderhoud laten uitvoeren. 
Patricia ligt toe dat ze precies zoiets wil gaan organiseren voor de zakelijke markt. 
Ze krijgt de tip van Robin dat dat al ergens bij Staatsbosbeheer gedaan wordt. Patricia kijkt het na.  
 
Overige mededelingen 

- Er is een pilot gestart met weghalen van dennen en Amerikaanse vogelkers in het open duin. Om 
de dennen zonder groot materieel te kunnen vervoeren, wordt met de hand gewerkt en worden 
de stammen met een kabelbaan verplaatst.  



 

 

- Crowdfunding Uitkijktoren is binnen. Samuelle hoopt in het najaar de uitkijktoren daadwerkelijk 
te kunnen laten opknappen met een aannemer.  

-  
 
4. Vervolg zonering: Nachtrust in de duinen 
Eerder is tijdens een overleg over zonering hierover gesproken. Voor de vergunning van de nieuwe MTB 
route is het nodig dat het nachtrijden op het parcours verboden wordt. Omdat het gebied nu ’s nachts vrij 
toegankelijk is, is dat lastig te handhaven. Samuelle geeft aan dat ze daarom wil onderzoeken of invoeren 
van nachtrust - ofwel sluiting als het donker is zoals in de meeste natuurgebieden ook geldt - mogelijk is en 
wat dan de knelpunten zijn. Het wordt steeds drukker in de duinen, ook het sporten in het donker (met 
enorme lampen) neemt toe. Rust is nodig voor de natuur (vogels, vleermuizen, roofvogels, boommarter, 
vos). De fietspaden zullen wel toegankelijk blijven, zodat je naar de horeca of het strand kan.  
Ze vraagt het platform om mee te denken waar knelpunten voor gebruikers zitten. Ze heeft een kaart van 
het gebied en de leden kunnen middels een stikker suggesties doen. 
 
Een aantal opmerkingen: 

- Cees: Waarom is het nodig? Waar is onderzoek waaruit blijkt dat die nachtrust écht moet voor de 
natuur en waarom het nu niet goed gaat? 

- Robin: Er wordt veel gesport in het gebied, zeker in de winter is het om 17u donker en als je dan 
niet meer mag sporten is dat wel een probleem. 

- Besproken wordt dat het ook gaat om de verlichting. MTBers die met grote bouwlampen op door 
het bos sjezen.  

- Nienke: Kun je niet alleen versterkt geluid en verlichting in het gebied verbieden? 
- Hoe ga je het handhaven? BOA werkt samen met gemeente, politie, maar is niet veel toezicht.  
- Richard: Kan het niet vanaf een uur/paar uur na zonondergang dan? Zodat je nog wel kan 

sporten in de avond? 
- Marina: Als jullie hier verder over gaan participeren met de omgeving, geef dan wel de kaders 

goed aan. Dus dat fietsen in donker op de MTB sowieso niet meer mag straks en dat het fietspad 
’s avonds wel toegankelijk blijft.  

- Cees: Geef aan wat het kost. 
- Monique geeft aan dat de burgemeester er ook wel blij mee zou zijn, want hij maakt zich ’s 

zomers erge zorgen over de vele bbqs en mogelijke bosbranden die kunnen ontstaan.  
 
Samuelle vraag wie wil meedenken hierover? Cees geeft aan dit te willen. En Robin/Richard? 
 
5. Zandverstuiving Blijdensteinsweg 
 
Eerder hebben we tijdens een vergadering over de zandverstuiving gesproken. In de rubriek ‘dilemma van 
de boswachter’ heeft Samuelle toen gevraagd wat Staatsbosbeheer hiermee zou moeten doen, omdat het 
fietspad overstuift raakt en de enorme hoeveelheid zand blijven wegvegen niet houdbaar is voor de 
toekomst. 
Samuelle licht tijdens de vergadering opnieuw dit dilemma tussen natuur en recreatie toe, en wat het de 
huidige stand van zaken is. Er zijn diverse opties onderzocht en het verleggen van het fietspad is de meest 
haalbare.  
Ze nodigt de groep uit om in mei mee het gebied in te gaan. Tijdens deze vergadering wil ze vooral de 
vragen en opmerkingen noteren, zodat we daar in het veld de volgende keer dieper op in kunnen gaan. Dan 
is ook de provinciaal adviseur erbij die met dit onderwerp bezig is.  
 
De leden konden vragen opschrijven op een geeltje:  

- Zie het probleem van de zandverstuiving als een kans. Het is uniek. Maak het rendabel. 
- Maak er een houten drijvend fietspad 
- Op het strand komen we zand te kort, het zand is dus erg welkom 
- Is zand geen geld waard? Is er geen partij die dit gratis ophaalt? 
- Gaan er meer stuifduinen en ondergestoven paden komen?  



 

 

- Wat is het effect van deze beleidskeuze voor het hele gebied? Oftewel, als we dit oplossen, wat is 
de volgende locatie?  

- Was dit risico ingecalculeerd?   
- Gaat de omleiding over bestaand paden, of komt er een nieuwe route? 
- Start omleiding, van waar tot waar? 
- Is de kap van 13.000 dennen door PWN wel nodig? Wordt het straks niet erger als die kap 

doorgaat? 
- Blijft het Europese fietspad bestaan?  

 
Daarnaast kwamen nog de volgende opmerkingen en vragen uit de groep: 

- Waarom is die zandverstuiving nodig? We hebben eerst de natuur vastgelegd en laten de natuur 
nu weer haar gang gaan. Maar het is niet eens met écht natuur. 

- Als het bos bij PWN gekapt gaat worden, gaat er nog meer zand stuiven? 
 
Lisa ligt alvast toe dat grootschalige verstuiving niet het doel is van de kap bij PWN, net zo min als bij 
Dr van Steinbos. Doel daar is grijs duin (en dus niet die enorme verstuivingen). De wortels blijven ook 
zitten. Bij het duin dat nu zo stuift was wél het doel om een grootschalige verstuiving op gang te 
brengen en toen zijn ook alle boomwortels verwijderd.  

 
6. Evaluatie N2000 beheerplan 
Dit punt is overgeslagen. Er zijn geen bijeenkomsten geweest in de tussentijd.  
 
7. Vervanging bank bovenop duin 
Er is door Staatsbosbeheer tijdens onderhoud door een aannemer een ronde schijf/bank weggehaald 
bovenop het duin, die daar al jaren stond (ooit gemaakt door een kunstenaar). Het was een oude ronde 
bank die al aan het rotten was en ook ooit in de fik is gestoken. Staatsbosbeheer heeft de bank opgeruimd, 
omdat reparatie van de bank te duur zou worden.  
Samuelle geeft aan dat ze graag wil kijken naar een andere invulling bovenop het duin. Er is tijdelijk wel iets 
beschikbaar. Er zijn wel enkele kaders waar het aan moet voldoen: mag geen hangplek worden, dus niets 
overdekts, het moet onderhouden kunnen worden, betaalbaar zijn ect.  
Ook wil Patricia graag een breder plan voor die hele top maken. Daar is echter nog geen financiering voor. 
 
Robin geeft aan het ontzettend jammer te vinden dat Staatsbosbeheer hier niet vooraf over communiceert. 
En dat hij er zelf naar moest vragen toen hij ineens zag dat die bank weg was. Hij werd nog veel gebruikt en 
het is jammer dat er nu helemaal niets meer is.  
Cees geeft ook nog aan dat hij een plan bij Staatsbosbeheer mist. Nu is de bank weggehaald, zonder plan 
wat ervoor terug te plaatsen. Er is vervolgens ook geen geld, dus al die tijd staat er nu dus niks meer.  
 
Samuelle geeft aan dat ze wel degelijk wil bekijken wat er op korte termijn terug geplaatst kan worden. Ze 
wil graag ook horen wat de ideeën van het platform zijn.  
 
Lisa geeft aan beide partijen te snappen, maar dat het voor Samuelle niet mogelijk is om élke actie in het 
gebied eerst langs het platform te laten gaan.  
Lisa geeft aan dat Staatsbosbeheer wel kan proberen eerder het platform te informeren. 
Afgesproken wordt dat Staatsbosbeheer voortaan als het gaat om recreatieve voorzieningen eerst even het 
platform checkt. Dat kan via een app in de whatsapp groep. 
 
8. Rondvraag 
Er waren geen opmerkingen meer voor de rondvraag. 
Lisa benoemt nog de actie tot het werven van nieuwe leden. De vacature wordt opgesteld en langs de 
leden gestuurd voor eventuele aanvullingen.   
 
Hiermee komt de vergadering tot een einde. 
 


